
lmf StockholmsV stad
Skärholmens Pensionärsråd
Skärholmens Stadsdelsnämnd

Protokoll
2023-09-21
Sida 1 (7)

Protokoll

Tidpunkt: torsdag 2023-09-21

Sammanträde klockan 13.00 - 16.00.
(Förmöte 13 - 14 ingen sekreterare)

Plats: Sammanträdesrum Prins Philip, Måsholmstorget 20 i
Skärholmen

Justering: Digitalt

Christer Flink
Ordförande
2023-09-22

Göran Cederstrand
Justerare
2023-09-22

Skärholmens Pensionärsråd
Skärholmens Stadsdelsnämnd

Måsholmstorget 20
127 26 Stockholm
Telefon 08 508 24 000
skarholmen@stockholm.se
start.stockholm

Närvarande:

Christer Flink
Kenneth Strömberg
Kerstin Krook
Ulla-Britt Hartel!
Åke Hultman
Gertie Unhagen Deiving
Lennart Berg
Göran Cederstrand
Lars Malmqvist

Återbud:

Christine Lundqvist

Övriga närvarande:

Anette Petersson, Skärholmen sdf Preventionsstrateg § 3a
Andreas Thorstensson, Skärholmen sdf Avdelningschef§ 6c § 6d
Yaowapa Karlsson/sekreterare Skärholmens sdf
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Dagordning

1 § Mötets öppnande och godkännande av
dagordningen.
Ordföranden hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppet.

2 § Val av justerare.
Ordförande och Vice ordförande.

3 § Information från förvaltningen

a) Information om trivselvandringar med seniorer

Anette, som är preventionsstrateg, har tillsammans med
lokalpolisen och nattvandring.nu hållit ett uppstartsmöte för att
diskutera trivselvandringar med seniorer. Det finns nu volontärer
som har anmält sig som kontaktpersoner för detta ändamål. Målet är
att erbjuda seniorer möjlighet att delta i trivselvandringar vid tider
som passar dem. Anette informerar rådet om bakgrunden till detta
initiativ.

Syftet med trivselvandringarna är att öka närvaron av vuxna i
stadsmiljön för att skapa trygghet och inkludering för ungdomar
samt stödja trygghetsarbetet för förvaltningen och polisen. Anette
önskar även involvera pensionärsföreningar i detta arbete.

Rådet frågar om skillnaden mellan trivselvandringar och
trygghetsvandringar. Anette förklarar att trygghetsvandringar
fokuserar på att identifiera problem som klotter, skadegörelse och
trafiköverträdelser, som oftast utförs under våren och när det blir
mörkare under november.

Avslutningsvis blir Anette inbjuden att informera på
pensionärsföreningarnas månadsmöten om trygghetsfunktionen och
möjligheten att börja trivselvandra. Intresseanmälan för att börja
trivselvandra kan skickas till rådets sekreterare/äldrefältaren.

b) Information från äldrefältaren.

- Dialog om parleken Idleken: Det har tidigare skickats ut
information om tillfällen och datum.

- EU-projekt den 27 september:
"Change Tomorrow Today" är ett EU-projekt i samarbete med
Skärholmens Stadsdelsförvaltning, organiserat av Projeto
Trinsheira. Det är en del av deras årliga urbana projekt i europeiska
städer där de samarbetar med invånarna. År 2023 äger projektet rum
i Skärholmen och finansieras av Europeiska investeringsbanken.
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Det innefattar 15 ungdomar anställda av Skärholmens
stadsdelsförvaltning som skall rusta upp och platsen under bron
mellan Kungens Kurva och Skärholmens centrum. Seniorer inbjuds
till en VIP-visning av projektet och en dialog om dess framtida
utveckling med projektledaren Nelson Vento, vilket ger dem
möjlighet att delta i projektet tillsammans med 10 konstnärer från
hela världen.

4 § Föregående protokoll

Protokoll 7/2023, datum 2023-08-24.
Inga synpunkter

5 § Föredragningslista till Skärholmens stadsdelsnämnds
sammanträde

Synpunkter på nämndens ärenden:
Punkt 21, Badplatser: Återigen poängterades vikten av att göra
befintliga badplatser inom stadsdelsområdet mer lämpliga för bad
och att åtgärda problemen med vattenföroreningar.

Punkt 25, Motion om att mobilisera långtidsarbetslösa för enkel
snöröjning. Rådet diskuterar svar från förvaltningen och tillägger
kommentar om möjligheten finns att utvidga fixartjänsten till att
inkludera snöröjning med långtidsarbetslösa.

6 § Särskilda frågor till detta sammanträde

a) Input från föreningarna
PRO: sista månadsmötet diskuterades matlyftet, Matkulturdagarna
med isländsk kultur. Intressant och informativ.
SPF: Tar upp till nästa gång att medlemmarna skall framföra sina
inspel till sammanträdena.

b) Frågor till presidiemötet
Fundera på frågor som rådets medlemmar skall framföra presidiet
på novembermötet. Exempelvis hur samarbetet skall ske mellan
rådet och presidiet. Även vad, samt vilka, typer av frågor som skall
behandlas i detta syfte.

c) Förberedelser inför Workshop i oktober med Andreas
Thorstensson

Under diskussionen inför den kommande workshopen med Andreas
Thorstensson framkom följande punkter:
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Rådet hade en givande diskussion om möjligheten att integrera sina
synpunkter och ideer i den kommande workshopen i oktober. Rådet
uppmuntras att inkludera konkreta önskemål som avdelningen
skulle kunna arbeta mot. Verksamhetsplanen för 2023 kan fungera
som en utgångspunkt för att identifiera framtida utvecklingsfrågor
som kan integreras i verksamhetsplanen för 2024.

När det gäller budgetinformationen, tog rådet upp frågan om när
budgetsläppet skulle äga rum. Andreas informerade dem att det var
planerat att ske den 11 oktober och att det förväntades ha liknande
prioriteringar som tidigare.

d) Presentation av tertialrapport Äldreomsorg inkl. frågestund

Under presentationen av tertialrapporten om äldreomsorg
diskuterades följande:

Andreas Thorstensson informerade om olika aktiviteter och
evenemang, inklusive anhörigstödsveckan och seniordagarna, samt
en uppskattad guidad busstur runt Skärholmens stadsdelar.
Rådet undrade varför vissa aktiviteter, som seniordagarna, haft en
låg deltagarfrekvens och om det berott på bristande kommunikation.
Andreas förklarade att aktiviteter har olika attraktionskraft, och
vissa lockar fler deltagare baserat på typen av aktivitet. Ibland drar
även uppsökande verksamhetens nätverk in nya besökare.
Annonsering i tidningen kan ibland öka deltagarantalet, men det
finns också andra faktorer som påverkar varierande
deltagarfrekvens. I samma anda uttryckte rådet att Björkens
aktiviteter och verksamheter har utvecklats positivt.
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Andreas informerade vidare om projekt kopplade till "matlyftet",
måltider i gemenskap i hemtjänstens egen regi, att de tematiska
måltidsarrangemangen som "Trygghetsfikat" varit lyckat, samt om
det positiva ekonomiska resultatet från hemtjänsten.

Vidare informerar Andreas om förberedelserna för nya lokaler för
hemtjänsten samt planer på att etablera ett demenscentrum på Sätra
VoB för att samla kunskap om demenssjukdomar. Rådet undrade
om det var ett pilotprojekt och om det var det första i sitt slag i
Sverige eller Stockholm att samla demenskunskap på detta sätt.
Andreas förklarade att medan det finns liknande modeller i andra
delar av Sverige, är detta centrum först i sitt slag med den specifika
konceptualiseringen av ett Demenscentrum.
Rådet diskuterade också möjligheten att engagera Silviahemmets
verksamhet och modell i uppbyggandet av Demenscentrum, som ett



R StockholmsV stad
Information
Sida 5 (6)

sätt att dra nytta av deras expertis och erfarenhet. När det gäller
finansiellt och strategiskt stöd, frågade rådet om möjligheten till
sådant stöd när liknande projekt som Demenscentrum lanseras.
Andreas svarade att det har funnits möjligheter till finansiellt stöd
tidigare.

Frågestund:

MAR och MAS sysselsättningsgrad: Rådet kommenterade att MAR
(Medicinskt Ansvarig för Rehabilitering) och MAS (Medicinskt
Ansvarig för Socialtjänst) har en låg sysselsättningsgrad inom
stadsdelsområdet och undrade hur omsättningen fördelades mellan
olika stadsdelar. Andreas förklarade att fördelningen diskuteras
inom ledningen i samråd med den grannstadsdel där tjänsten köps,
och att det baseras på det verkliga behovet och rimlig
sysselsättningsgrad. Hälso- och sjukvårdsgruppen är den som
behöver MAS och MAR mest.

Klustermöten och MAS närvaro: Rådet frågade om det finns
fördelar med att MAS deltar i klustermöten (mellan regionens
verksamheter och stadsdelens äldreomsorgschef och
beställarenhetschef). Det diskuterades möjligheten att ha tematiska
ingångar inför varje klustersammanträde. Rådet betonade vikten av
MAS närvaro vid något av klustersammanträdena.

e) Besked om samarbetsanslaget
SPF: har fått medel. PRO: har fått medel.

f) Nominering till pensionärsrådet 2024
Föreningarna tar upp i resp styrelse inför nästa sammanträde.

g) Balanslista:
- Möte med presidiet vid sammanträdet 16 november kl.
15:00.

§ 7 Skrivelser

§ 8 Frågor till kommande sammanträde

a) Workshop om Äldreomsorgen

§ 9 Övriga frågor
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a) Skrivelse till Trafiknämnden, Region Stockholm:
"SL Linje 13
Det är många resenärer på linje 13, inte bara i rusningstrafiken utan
under hela dagen. I ett försök att lätta lite på trycket har SL infört en
ny vagnpark med fler ståplatser och därmed färre sittplatser.
Det här innebär att för oss som reser mellan Skärholrnen och
Stockholms innerstad finns det få möjligheter att kunna få sittplats
på tågen. Vi har därför tidigare, i brev december 2022, pekat på
behovet av en högre turtäthet på denna linje, med förstärkningståg
till och från Alby hela dagen.
En! uppgifter i media har nu beslutats att fro m vintertidtabellen
istället glesa ut trafiken i 12-minutersintervaller, vilket alltså
innebär ännu färre sittplatser för oss som inte orkar stå i 25 minuter.
Vi undrar, är det främst vi på linje 13 som är drabbade av alla dessa
ståplatser, och i så fall varför denna ojämlikhet? För det kan väl inte
vara lika illa på alla SL:s linjer?
Vi ser fram emot ett snabbt och positivt svar på våra frågor och
krav, så att även SL kan bidra till att göra Stockholm till en
äldrevänlig stad!
Med vänlig hälsning
Pensionärsrådet i Skärholmen"

b) Samrnanträdestider för stadsdelsnämndens pensionärsråd 2023.
Om inget beslutas Klockslag 13.00- 16.00 varav förmöte klockan
13.00- 14.00.

Datum: Dag: Klockslag:
19 oktober Torsdag 13.00- 16.00
16 november Torsdag 13.00- 16.00
7 december Torsdag 13.00 - 16.00

§ 10 Mötet avslutas

Ordförande tackar samtliga närvarande och förklarar mötet avslutat.
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